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Pkt.nr: 74
Journalnr 00.01008 B.lbnr. 25461

Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6876 Fdm. init.

JÆGERSPRIS KOMMUNES ÅRSREGNSKAB 1996

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling fremsender årsregnskab 1996 til godkendelse 
samt overgivelse til revision.

Der var i budgettet for 1996 indregnet et forbrug af likvide mid
ler på 2,4 mio.kr., samt en låneoptagelse på 6,1 mio.kr. Lånet 
blev optaget ultimo 1996.

Nybygningen af daginstitutionen Stenhøj samt udbygningen af de 
øvrige daginstitutioner bevirkede, at udgifterne til daginstituti
onsudbygning blev 4,4 mio.kr. højere end budgetteret for 1996. 
Renteindtægterne på kommunens indestående blev desuden, på grund 
af faldende rentesats og dalende likviditet, 1,0 mio.kr. mindre 
end forventet.
Derudover udgjorde de samlede driftsudgifter (excl. forsyning) 
214,5 mio.kr. mod de budgetterede 207,9 mio.kr.

Regnskabsresultatet udviser, bl.a. som en følge af ovenstående 
forhold, et forbrug af likvide midler på 10,616 mio.kr.

Jægerspris Kommunes likvide beholdning er ultimo 1996 negativ, i 
alt -3,824 mio.kr.
Kommunens obligationsbeholdning udgør 1,936 mio.kr.. 

Regnskabsberetningen vil blive eftersendt dagsordenen.

Økonomisk afdeling, den 21.03.1997 

Regnskabet indstilles til byrådets godkendelse.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 75
Journalnr 00.01002 B.lbnr. 25460

Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6875 Fdm. init.

REVISIONSBERETNING NR. 109 - DELBERETNING 1996

Økonomi;

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender delberetning for 1996.

Revisionen har omfattet
- uanmeldt kasseeftersyn
- bilagsrevision
- forretningsgange og sagsbehandling.

Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger:

3.1 Tidligere notater/bemærkninger
3.1.1 Dokumentationskontrol
Der er fortsat ikke etableret en betryggende dokumentationskontrol 
på lønområdet.

Det henstilles, at anvendelsen af kontrol- , fejl- og legalitets
lister snarest bliver tilrettelagt i en hensigtsmæssig og betryg
gende forretningsgang.

Løn- og personalekontoret, den 01.04.97.

Med baggrund i ovennævnte henstilling er der udarbejdet vedlagte 
forretningsgang, som er iværksat med udgangen af februar 1997.

3.1.2 Hjælpemidler
Der er endnu ikke etableret en forretningsgang, der på betryggende 
vis sikrer en fuldstændig oversigt over indkøbte/udlånte hjælpe
midler, samt registrering af beholdningen af hjælpemidler i depot. 
Vi har endvidere konstateret, at der er anskaffet et integreret 
omsorgssystem "Cyklon klientpleje" i starten af 1995, hvor der 
blandt andet er et modul vedrørende hjælpemidler, der indholder 
funktioner til administration af udlån af hjælpemidler inden for 
social- og sundhedsrådet.
Dette system er en lettelse i den daglige administration og ud
lånsstyring på hjælpemiddelområdet, idet systemet sikrer overblik 
over udlån, økonomi m.v. samt skaber den sammenhæng og helhed i 
plejen med tilhørende behandlingsforløb gennem den integration 
systemet giver mulighed for, hvilket hidtil har været en mangel på 
dette område.

Det skal bemærkes, at systemet endnu ikke funktionsdygtigt, idet 
det kun er klientstamdata, der er indberettet.
Det henstilles, at arbejdet med implementering af det nye edb-sys
tem snarest afsluttes.

Det er nu fra ældrecentret oplyst, at der pr. 1. oktober 1996 er
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ansat en medarbejder til at få foretaget de manglende indberetnin
ger m.v. Der arbejdes intenst på at få systemet fuldt funktionsan
vendt i løbet af 3-4 måneder.

Sundhedsafdelingen, den 14.3.1997
Der er indført ny forretningsgang vedr. indkøb, bevilling og udle
vering af genbrugshjælpemidler samt ved afhentning.
Der er ansat en assistent i jobpuljestilling til implementering af 
EDB, og der er udarbejdet handlingsplan for indførelse af EDB-la
gerstyring af genbrugshjælpemidler.
Se tillige vedlagte bilag.

3.2 Løbende revision 

3.2.1 Huslejer
Det er konstateret, at der ikke er foretaget huslejeændringer 
vedrørende 1996.

Forvaltningen har oplyst, at der ikke er udsendt huslejeændringer 
i 1996 p.g.a. arbejdspres m.v., men at man snarest ville foretage 
dette for regnskabsårene 1996 og 1997.
Opmærksomheden er henledt på boligreguleringslovens Pgf. 7 stk. 2 
der siger, at lejeforhøjelsen ikke kan kræves, dersom lejen efter 
forhøjelsen vil overstige det lejedes værdi. (Pgf. 47, stk. 2 i 
lov om leje.)

Økonomisk afdeling, den 21.03.1997
Huslejerne er på grund af arbejdspres ikke reguleret for 1996 før 
i januar 1997.
Reguleringerne er således foretaget samtidig for 1996 og 1997. 
Huslejerne vil blive reguleret primo januar fremover.

Det kan oplyses, at huslejestigningen totalt for 40 ejendomme i 
1996 beløber sig til 2.917 kr. pr. måned.

3.3 Grundejernes Investeringsfond
I forbindelse med gennemgangen af ovennævnte område blev det kon
stateret, at kun 2 ejendomme er registreret korrekt. Det drejer 
sig om Askevej 6 m.fl. og Møllevej 81 A-F.

Opmærksomheden henledes på, at byrådets beslutning vedrørende 
overgangen fra boligreguleringslovens Pgf. 18b til lejelovens Pgf. 
63a pr. 1. januar 1990 har afstedkommet, at ejendommen Femhøj 
Stationsvej 21 A-D allerede i 1992 skulle have været registreret 
på konto 8.25/9.25, idet hensættelsen, jfr. Pgf. 63 a, har bevir
ket, at der er opstået et tilgodehavende hos Grundejernes Investe
ringsfond.

Hvad angår ejendommen Hovedgaden 146, henledes opmærksomheden på, 
at opgørelsen af bindingspligt Pgf. 63 a vedrørende 1995 rettelig 
er -1.413,31 kr.

Det vil bevirke, at der i 1996 vil opstå et tilgodehavende, afhæn
gig af kommunens vedligeholdelsesudgift. Når dette er tilfældet 
skal denne ejendom også registreres på 8.25/9.25

Økonomisk afdeling, den 21.03.1997
Der er tale om mindre beløb, som fejlagtigt ikke har været bogført 
på 8.25/9.25 som kommunens tilgodehavender.

Bogføringerne er berigtiget fra og med regnskabsår 1996.
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Indstilling
Revisionsberetning nr. 109 indstilles fremsendt til byrådets god
kendelse .

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 76
Journalnr : 00.01002 B.lbnr. 25462

Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 6877 Fdm. init.

EGNSMUSEET FÆRGEGÅRDEN - REGNSKAB 1996

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Egnsmuseet Færgegården fremsender resultatopgørelse for 4. kvartal

Opgørelsen udviser et forbrug på 2.614.374,- kr. samt en indtægt 
på 2.625.652,- kr.
Regnskabsresultatet for 1996 udviser således et overskud på 
11.278,- kr.

Museets egenkapital der ultimo 1995 udgjorde 164.206,54 kr. er 
herefter forøget til 175.484,54 kr.

Økonomisk afdeling den 04.11.96.

Regnskabet indstilles taget til efterretning.

BESLUTNING:

1996.

Jr nr.:

E 23 varet:
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Journalnr.... : 16.06.01 B.lbnr. 25428

Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6843

STATUS OVER VENTELISTE/TOMME PLADSER I 
DAGINSTITUTIONER OG KLUBBER

Pkt.nr: 77

Fdm. init.

Økonomi:

Sacrs fremstilling:

Til orientering er udarbejdet vedlagte oversigt over status pr. 1. 
april 1997 på ovennævnte område.

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 20.03.97, nr. 26.

Udvalget tog orienteringen til efterretning.

Udvalget anbefaler, at indstillingen fra mødet den 20.02.97 
pkt. nr. 15, om konvertering af 20 børnehavepladser på Katholt 
til 10 vuggestuepladser skal igangsættes pr. 01.08.97.

Oversigt af 10.03.97 - beslutninger og forslag omkring 
dagpasningen for 1996/1997 blev udleveret.

Forvaltningen anmodes om at påføre sagen de økonomiske 
konsekvenser ved ændringerne på Katholt.

Sagen oversendes til økonomiudvalg og byråd.

Fællesforvaltningen den 21.03.97.

Børne- og kulturudvalget har på møde den 20.02.97 anbefalet 
følgende:

1. at der oprettes 10 vuggestuepladser på Katholt samtidig med at 
der nedlægges 20 børnehavepladser.
Den endelige beslutning om igangsætning af denne ændring afventer 
licitationsfasen vedr. ny institution idet udvalget ønsker en 
opgørelse af udgifterne.
Merudgiften ved etablering af 10 vuggestuepladser er opgjort til 
217.000,- kr. årligt i drift samt 317.000,- kr. i anlægsudgift.

Driftsudgiften pr. 1/8-31/12-97 beløber sig til kr. 90.500,-.

Økonomisk afdeling den 02,04.97,

Der er ikke anvist finansiel dækning af merudgiften i 1997. 
Udgiften kan ikke holdes indenfor rammen.
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Pkt.nr: 78
Journalnr 16.06.04 B.lbnr. 25426

Sagsbehandler : BN Sagsid/lbnr. 6841 Fdm. init.

FRITIDSHJEMSKAPACITETEN PÅ KRAGEBAKKEN

Økonomi t

Sagsfremstilling:

Børne- og kulturudvalget har på møder i december, januar og 
februar drøftet fritidshjemskapaciteten på Kragebakken. Fritids
hjemmet er normeret til at kunne rumme op til 99 børn, og der er 
afsat økonomi til en normering på 104 børn.

Til august vil der være behov for at kunne udvide normeringen til 
120 børn. Udvalget har drøftet en række forskellige løsningsfor
slag til, hvorledes der kan skaffes mulighed for denne udvidelse. 
Forvaltningen har desuden ført drøftelser med ledelsen på Krage- 
bakken om mulighederne.

På februar-mødet i udvalget blev det besluttet at arbejde med en 
model, der indebærer, at alle børn placeres inden for institutio
nens rammer, samtidig med at Kragebakken får tildelt en ekstra 
normering, som muliggør, at der kan laves en del aktiviteter uden
for institutionen. Forvaltningen blev bedt om at konkretisere dette 
i drøftelse med ledelsen af Kragebakken.

Konklusionerne af disse drøftelser er følgende:

1. Kragebakken normeres efter det rent faktisk antal indskrevne 
børn inden for normeringen på 120 børn.

2. Der tildeles 40 timer ugentligt yderligere til personalenor
meringen. Dette muliggør, at institutionen kan åbnes to ste
der om morgenen med personalet samt ud-af-huset aktiviteter 
om eftermiddagen.

3. Det er aftalt, at Kragebakken i et vist omfang kan anvende fag
lokaler på Solbakkeskolen, og at Solbakkeskolen kan låne lokale 
i Kragebakkens Fritidshjem mellem 8 og 12 dagligt til undervis
ning i musik.

4. Det undersøges, hvorvidt lokalerne, der deles af sundhedsple
jerske, psykologer og tale-hørerlærer kan overtages af fri- 
tidshjemme.
Mulighederne hænger sammen med, om der kan laves aftale om be
nyttelse af Tandklinikkens lokaler samt ibrugtagning af uan- 
vendt lokale på Solbakkeskolen. Sidstnævnte vil kræve en min
dre istandsættelse, der vil blive vurderet af teknisk forvalt
ning.

Økonomisk indebærer ovennævnte:

a. Normering til yderligere 16 børn.
b. Etableringsudgifter til 16 børn.
c. Ekstra personaletimer.
d. Eventuelt udgift til istandsættelse af lokale på Solbakkesko

len .



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
07.04.97

Side
10

Fællesforvaltningen den 10. marts. 1997.

Udvalget anmodes om stillingtagen til ovennævnte udvidelser af 
fritidshjemskapaciteten på Kragebakken pr. 1. august 1997.

Økonomisk afdeling den 11. marts 1997.

16 fritidshjemsbørn i 5 måneder 1.8 - 31.12.97 
Ekstra 40 timers pædagog i 5 måneder 
Etablering 6000 x 16 børn - anlæg 
Istandsættelse af lokale Solbakkeskolen 
Netto udgift i alt 1997

kr. 170 ,.000,-
kr. 83 ,.200,-
kr. 96,.000,-
kr. 48,.000. -
kr. 397..200,-

Den årlige netto driftsudgift fra 1998 udgør i alt kr. 637.500,- 

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 20.03.97, nr. 28.

Udvalget anbefaler for økonomiudvalg og byråd de skitserede 
udvidelser af fritidshjemskapaciteten på Kragebakken pr. 
01.08.97, jfr. sagsfremstillingens pkt. 1 - 4 ,  d.v.s. en 
udvidelse af normeringen med 16 pladser.

De økonomiske konsekvenser er opgjort i 1997 til kr. 397.200 
og for 1998 kr. 637.500.

Økonomisk afdeling den 02.04.97.

Der er ikke anvist finansiel dækning af merudgiften i 1997. 
Udgiften kan ikke holdes indenfor rammen.

BESLUTNING:

Besvaret: 

£ agan til:
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Pkt.nr: 79
Journalnr.... : 24.05 B.lbnr. 25434

Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 6849 Fdm. init.

GODKENDELSE AF VEDTÆGTER FOR TEAM HORNSHERRED/ 
FREDERIKSSUND, FORSLAG TIL DRIFTSOVERENSKOMST

Økonomi:

Sagrsf rems til liner:

Vedtægterne er revideret i et samarbejde mellem Team Horns Herred 
Bestyrelse og Turistchefen, Skibby, Frederikssund og Jægerspris 
kommuners kommunaldirektører.

Vedtægterne har været fremsendt til Tilsynsrådet, som ikke har 
bemærkninger til vedtægterne.

Kommunernes Revisionsafdelings bemærkninger er indarbejdet i 
vedtægterne, og ligger ved sagen.

Fællesforvaltningen, den 12. marts 1997.

Udvalget bedes godkende vedtægterne samt forslag til samarbejds
aftale .

Børne- og kulturudvalget har behandlet sagen den 20,03.97, nr, 35.

Udvalget anbefaler for byrådet vedtægterne samt forslag til 
samarbej dsaftale.

BESLUTNING:

Jr. nr.: --------

Besvaret: —
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Journalnr.... : 82.12 B.lbnr. 25376

Sagsbehandler : SGL Sagsid/lbnr. 6791

TEKNISK ENERGIRÅDGIVNING FOR SOGNESKOLEN MØLLE
GÅRDSKOLEN SOLBAKKESKOLEN OG RÅDHUSET

Pkt.nr: 80

Fdm. init.

Økonomi: Overslag kr. 1.550.000,- Finansieret af NESA, rente 
p.t. 5,75 % p.a. Ingen budgetmæssig påvirkning, idet 
udgiften modsvares ved besparelsen inden for den bud
getramme der er afsat til udgifter til el. 

Sagsfremstilling:

NESA har uarbejdet beslutningsgrundlag for belysningsrenovering 
for ovennævnte 4 ejendomme.

Såfremt alle ejendomme renoveres er den samlede 
investering 
Honorar til NESA 
Diverse udlæg (tegninger m.v.)

I alt overslag

Samlet besparelse pr. år

Samlet tilbagebetalingstid

Udbudsform: indbudt eller offentlig? 
skal der hvis indbudt, indbydes udenbys?
Skal der udbydes som storentreprise eller 
som 4 enkeltentrepriser?

Indstilling:

Det indstilles:
- at lade NESA udarbejde projekter for alle fire ejendomme.
- at udbyde som indbudt og som fire enkeltentrepriser.
- at indbyde tre lokale firmaer og et udenbys.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 55.

Indstillingen tiltrædes.

Det indstilles tillige, at der etableres et beslutningsgrundlag 
for Kignæshallen.

ØK har behandlet sagen den 10,03.97. nr. 68.

Sagen udsættes.

kr. 1.302.000,-
kr. 205.000,-
kr. 43.000.-

kr. 1.550.000.-

kr. 346.700.-
0ar: COm



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
07.04.97

Side
13

Pkt.nr: 81
Journalnr.... : 13.03.01P20 B.lbnr. 25383
Sagsbehandler : HPS Sagsid/lbnr. 6798 Fdm. init.

KOMPETENCE TIL TEKNISK FORVALTNING VEDR.
KOLLEKTIV VARMEFORSYNING

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Regelgrundlag: Lov nr. 382/1990 om varmeforsyning

Bekendtgørelse nr. 196/1991 om tilslutning m.v. til 
kollektive varmeforsyningsanlæg 
Energiministeriets skrivelse af 6. maj 1994 om 
forbud mod etablering af elopvarmning

Byrådet vedtog i 1994 projekter for fjernvarmeforsyning af 
Jægerspris, Over Dråby og Neder Dråby samt naturgasforsyning af 
Kyndby, Dalby og Lyngerup. I 1995 blev tillige godkendt projekt 
for fjernvarmeforsyning af Gerlev og Landerslev. I forbindelse med 
varmeprojekterne blev samtidig besluttet forbud mod etablering af 
elopvarmning.

I 1996 vedtog Byrådet tilslutningspligt for ubebyggede grunde samt 
ejendomme med grundareal over 1.400 nr indenfor Jægerspris Kraft
varmes og HNG's forsyningsområder, i alt 265 ejendomme.

Forvaltningens bemærkninger:
Byrådet kan i særlige tilfælde meddele fritagelse for tilslut
ningspligten samt forbudet mod etablering mod elopvarmning, jf.
§14 i bkg. 196/1991 samt elforbudsskrivelsen. Det vil typisk være 
i forbindelse med opførelse af lavenergihuse. Ved lavenergihuse 
forstås huse, hvor der forbruges mindre end 50 % af det tilladte i 
forhold til Bygningsreglementet.

Der har udviklet sig en praksis, hvor Energistyrelsen meddeler 
fritagelse, hvis der er tale om 1-2 lavenergihuse i eksisterende 
byområder.

Det foreslås derfor, at teknisk forvaltning i forbindelse med 
almindelig byggesagsbehandling bemyndiges til at give fritagelse 
for tilslutningspligt samt fritagelse for forbud mod etablering af 
elopvarmning i områder med kollektiv varmeforsyning, jævnfør Ener
gistyrelsens retningslinier. Efterfølgende kan Teknik- og miljøud
valget orienteres om meddelte fritagelser.

Kommunens afgørelser kan påklages til Energistyrelsen, jf. §19 i 
bkg. 196/1991.

Indstilling;
Det indstilles overfor ØK/BY, at

- teknisk forvaltning bemyndiges til i særlige tilfælde at 
meddele fritagelse for tilslutningspligt samt fritagelse for
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forbud mod etablering af elopvarmning i områder med kollektiv 
varmeforsyning, jævnfør Energistyrelsens retningslinier

TU har behandlet sagen den 27,02.97, nr. 61.

Indstillingen tiltrædes.

ØK har behandlet sagen den 10.03,97, nr. 61«

Udsættes til næste møde.

BESLUTNING:

4I %

Jr. nr.: _

Besvaret:
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Journalnr.... : 09.01.00 B.lbnr. 25388

Sagsbehandler : MM Sagsid/lbnr. 6803

BERETNING OM JÆGERSPRIS KOMMUNES MILJØINDSATS 
1996

Pkt.nr: 82

Fdm. init.

Økonomi;

Sagsfremstilling:

Bilag: Udkast af 18.02.97 til tilsynsberetning for 1996.

Hvert år skal kommunerne indsende en beretning over sin admini
stration af visse dele af miljøområdet til Miljøstyrelsen. Beret
ningen skal desuden offentliggøres.
En vigtig del i beretningen er optælling af de tilsyn, der er ført 
på forskellige virksomhedstyper, og af de nødvendige opfølgninger 
på disse tilsyn. Endvidere opgøres arbejdsindsats

Opgørelse for 1996: Der er ført 37 tilsyn, fordelt på 27 virksom
heder mm. 1 listevirksomhed har fået kapitel 5-godkendelse (Labo- 
tek A/S, Landerslewej 60) .

Årets tema: overholdelse af 2 meter dyrkningsfri bræmmer langs 
alle vandløb, der er naturlige og/eller højt målsatte. De offent
lige vandløb er bedømt i forbindelse med vedligeholdelse. Øvrige 
vandløb i landbrugsområde er fundet på 4 cm kort, og i et vist 
omfang besigtiget. Der er sendt 7 indskærpelser om reglerne.

Vurdering af tilsynet: Ved drøftelsen af tilsynsberetningen for 
1995 anmodede teknik- og miljøudvalget teknisk forvaltning om at 
ændre arbejdsformen, således at der blev ført flere tilsyn.
Der er ført et antal tilsyn nogenlunde svarende til 1995.

Forslag til 1997: Der vil til mødet foreligge en plan for tilsyn 
1997.
Årets tema bliver overholdelse af harmonibestemmelserne for 
erhvervsmæssigt dyrehold. Forvaltningen vil benytte en ny mulighed 
for at indkøbe udtræk af det centrale husdyrregister for at få 
ajuourførte oplysninger om dyrehold på enkeltejendomme, og dermed 
bedre mulighed for at indkredse mulige problemsteder.

Indstilling:

at udkastet anbefales overfor økonomiudvalg og byråd.

TU har behandlet sagen den 27.02.97, nr. 51.

Indstillingen tiltrædes.

ØK har behandlet sagen den 10.03.97, nr. 60.

Udsættes til næste møde.

Jr. nr.:

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 83
Journalnr 06.15 B.lbnr. 24688
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 6540 Fdm. init.

ANALYSE AF MULIGHEDERNE FOR AFBRÆNDING AF SPILDEVANDSSLAM

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Det er tidligere vedtaget, at Jægerspris kommune sammen med 14 
andre kommuner deltager i et projekt til undersøgelse af mulighe
derne for at bortskaffe restprodukter fra spildevandsrensning ved 
tørring og afbrænding.

Hørsholm Kommune er koordinator vedrørende projektet, og der blev 
den 21. august 1996 afholdt orienteringsmøde. Referat vedlagt.

Næste orienteringsmøde finder sted den 30. oktober 1996 kl. 17.00 
i Hørsholm. Der vil senere blive udsendt dagsorden. Det forventes, 
at rapport fra firma Kriiger A/S vil foreligge den 1. oktober d.å. 
og der lægges op til, at denne delrapport drøftes på mødet den 30. 
oktober.

Jægerspris Kommunes deltagelse i projektet er på plads, og der er 
modtaget faktura fra Hørsholm Kommune svarende til det aftalte 
beløb på 1,50 kr. pr. indbygger.

Indstilling:
Til orientering.

TMU har behandlet sagen den 26.09.96, nr, 228.
Til orientering.

Teknisk forvaltning den 21,10.96
Bilag: Rapport fra Kriiger A/S (eftersendes eventuelt)

I forbindelse med det fælleskommunale projekt om undersøgelse af 
muligheden for etablering af fælles slambehandlingsanlæg fremsen
der det rådgivende firma Kriiger A/S den 7. oktober 1996 rapport om 
slutdeponering.

Den 10. oktober 1996 oplyser Hørsholm kommune på vegne af forret
ningsudvalget, at det planlagte stormøde den 30. oktober 1996 er 
udsat til torsdag den 28 november 1996 kl. 17.00. Møddet afholdes 
i "Trommen11 i Hørsholm.

Begrundelsen for at udsætte mødet er, at der ikke ville være den 
nødvendige tid til politisk behandling af rapporten.

Rapporten gennemgår en række muligheder for slutdeponering af 
spildevandsslam, og der beskrives de særlige forhold, som er gæl
dende for de enkelte løsningsmuligheder.
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Som udgangspunkt fastslår man, at det på baggrund af de oplysnin
ger de enkelte kommuner har fremsendt kan konstateres, at ca. 25 % 
af kommunerne ikke efter 1. januar 1997 vil være i stand til at 
overholde kravet til indholdet af miljøfremmede organiske stoffer. 
Efter år 2000 vil ca. 50 % af kommunerne have problemer i forhold 
til disse krav. Derimod er indholdet af tungmetaller kun et pro
blem for enkelte kommuner.

Rapporten er ret omfattende, men de væsentligste resultater er 
summeret i en konklusion og en anbefaling. I konklusionen sammen
stilles de økonomiske konsekvenser af en række alternativer. Pri
serne varierer under en række forudsætninger imellem 400 kr. og 
635 kr./ton slam for slutdeponering. Til sammenligning er omkost
ningen i dag ca. 200 kr. pr. ton.

Som alternativ til udspredning af ikke tørret slam på landbrugs
jord peges I anbefalingen på etableringen af et fælles tørringsan
læg med efterfølgende afbrænding på kulfyret kraftvarmeværk eller 
affaldsforbrændingsanlæg som det mest fordelagtige. Anlægsudgift 
ca. 50 mio. kr.

På mødet den 28.11.96 vil der være behov for at drøfte 

Rapporten som helhed

- eventuel placering af anlæg, som medfører en del tung trafik, og 
som medfører produktion af ca. 40.000 m3 spildevand pr. år.

- Eventuel selskabsmodel.

Indstilling.

Rapporten drøftes og fremsendes til ØK med udvalgets bemærkninger. 
Spildevandsslam fra Jægerspris kommune undersøges for indhold af 
miljøfremmede stoffer {LAS, PAH, NPE og DEHP).

TO har behandlet sagen den 31.10.96. nr. 247.

Til orientering.

Teknisk forvaltning den 18.11.96.

"Forretningsudvalget om slam" har ved møde den 30. oktober drøftet 
rapporten. På den baggrund anbefaler man at arbejde videre med 
central løsning for tørring af slam. Man peger på lokalisering i 
områdets tyngdepunkt. Man anbefaler, at der arbejdes med 
konstruktion af selskab, hvor kommunerne indskyder 2/3 af 
kapitalen.

Kopi af referat fra mødet vedlægges tillige med notat fra Kruger 
A/S og materiale om selskabsdannelse.

Indstilling:

Til orientering.

TU har behandlet sagen den 28.11.96. nr. 271.

Der foretages hurtigst muligt analyse af slam fra Jægerspris 
Kommune (LAS, PAH, NPF, DE HP).
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Sagen genoptages på næste møde.

Teknisk forvaltning den 20.03.97.
Der er den 12. marts 1997 afholdt møde mellem forretningsudvalget 
for de 23 kommuner og kommunernes fmd. for de tekniske udvalg og 
tekniske chefer.
Næste møde vil blive afholdt den 30. april 1997. Til dette møde 
ønskes at de enkelte kommuner skal give bindende tilsagn, såfremt 
de ønsker at tilslutte sig det kommunale samarbejde og indgå afta
le om selskabsdannelse m.v.

Jægerspris Kommunes nuværende udgifter, i forbindelse med slam
bortskaffelse efter at det har forladt renseanlægget med et tør
stofindhold på ca. 20 %, kan opstilles således,-

Transport til landmand kr 37,00
Analyser ca. kr 20,00
Afgift til landmand kr 200,00

Den totale slammængde pr år er ca. 1200 t,- udgiften pr t er 
således kr ...257.

Begrundelsen for at kommunerne i stor udstrækning nu ønsker at 
finde andre løsninger er, at nye regler vil aflede væsentlige 
større udgifter til analyser, opbevaringsfaciliteter og kontrol
foranstaltninger i almindelighed. Hertil kommer at landbrugets 
stigende frygt for konsekvenserne miljømæssigt og økonomisk ved at 
modtage spildevandsslam.

Økonomien i forskellige løsningsmuligheder er undersøgt. Disse 
fremgår af vedlagte bilag. Prisen på slamminiralisering blev på 
mødet kritiseret, fordi der ikke indgår besparelser på drift af 
renseanlægget.

Nye krav i forbindelse med håndtering af spildevandsslam vil for 
Jægerspris Kommune betyde følgende ændringer i forhold til den 
nuværende håndtering:

Der skal etableres opbevarings kapacitet til 9 måneders opbevaring 
af slammet (gældende pr. 1, okt. 1999).

Slammet skal analyseres for 4 nye miljøfremmede stoffer (pr. 1/7 
1997), udover de nuværende tungmetaller. Der er som vedtaget i 
teknisk udvalg, udtaget analyser for miljøfremmede stoffer fra 
Neder Dråby og Tørslev Renseanlæg. Foreløbige, men meget usikre 
analyseresultater viser at et af de miljøfremmede stoffer over
skrider grænseværdierne. Det er ved henvendelse til Hedeselskabet 
blevet bekræftet, at de pga. deres analysemetode, der ikke er den 
samme som er benyttet ved udarbejdelse af slambekendtgørelsen, kan 
få generelt højere analyseværdier. Der kommer ofte forskellige 
analyseværdier af det 11 samme" slam fra laboratorium til laborato
rium. Der er desuden i flere kommuner fundet betydelige udsving i 
analyse resultaterne fra prøve til prøve.

Den løsning, der efter de foretagne undersøgelser anbefales, inde
bærer, at der skal etableres et tørringsanlæg til tørring af alt 
spildevandsslam. Den del af slammet, der overholder grænseværdier
ne, kan herefter udspredes på landbrugsjord, den øvrige slammængde 
afbrændes.
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Det indstilles at udvalget over for byrådet anbefaler, -

1. At Jægerspris Kommune tilslutter sig det fortsatte
arbejde med henblik på efter nærmere rådgivning at indgå i en 
hensigtsmæssig selskabsdannelse.

2. At der afsættes et beløb på 1 kr. pr indbygger til det videre 
forberedende undersøgelsesarbejde.

3. At Jægerspris Kommune i princippet godkender at der arbejdes 
videre med den tekniske løsning der er beskrevet (tørring,- 
afbrænding/udbringning).

4. Den endelige godkendelse for tilslutning til projektet tages 
af byrådet, når de tekniske og økonomiske forhold for den en-" 
kelte kommune er fastlagt.

5. At der i forretningsudvalget arbejdes videre med bl. andre 
følgende problemstillinger,

a. Evt udlicitering af driftsopgaven.
b. Financiering, - helt eller delvist.
c. Afgrænsning af selskabets opgaver

TU har behandlet sagen den 26.03.97, nr, 92,

Indstillingen anbefales over for økonomiudvalget.

BESLUTNING:

cJr. nr.: __

Besvaret:___
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Pkt.nr: 84
Journalnr 01.02.05 B.lbnr. 25339
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 6754 Fdm. init.

LOKALPLAN 47 A FOR KYNDBY LOSSEPLADS

Økonomi:
Bilag; Brev fra Frederiksborg Amt af 14.01.97.

Brev fra Miljø- og Energiministeriet af 16.01.97.

Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt meddeler i et brev af 14.01.97, at Jægerspris 
Kommunes opfordring til Amtet om at tage konkrete initiativer til 
regional anvendelse af Frederiksværk Losseplads, samt til at 
Kyndby Losseplads fjernes fra til Regionplan 97, vil blive fore
lagt Amtets udvalg for teknik og miljø den 28.01.97, Egentlig 
udvalgsbehandling af kommunens henvendelse vil dog først ske den
11.02.97 i samme udvalg.

I et brev af 22.04.96 indbragte Jægerspris Kommune til Energi- og 
Miljøministeren (efter planlovens § 28. stk. 2), det af Struktur
direktoratet nedlagte veto til lokalplanforslaget.
Miljø- og Energiministeriet konstaterer i et brev af 16.01.97, at 
der efter Strukturdirektoratets frafald af indsigelse til lokal
planforslaget den 05.12.96, ikke længere er nogen vetosag at tage 
stilling til.

Jægerspris Kommune sendte en opfordring den 18.12.96 til Energi- 
og Miljøministeren om at tilvejebringe en overordnet planlægning 
af det fremtidige behov for lossepladser i Frederiks-borg Amt og 
til at træffe beslutning om, at Kyndby Losseplads blev fjernet fra 
regionplanen for Frederiksborg Amt. I ministerets besvarelse til 
kommunen af 16.01.97 oplyses, at deponerings-behovet i regionen er 
amtsrådets ansvar og at ministeriet derfor er tilbageholdende med 
at gribe ind i amtsrådenes planlægning. Ministeriets brev slutter 
af med følgende: "Uanset om det ud fra en planlægningsmæssig be
tragtning kan diskuteres, hvor hensigtsmæssig Kyndbylokaliteten er 
til placering af en losseplads, finder ministeriet ikke, at der er 
tilstrækkelig begrundelse for at gribe ind i amtsrådets planlæg
ning" .

Indstilling;
Det indstilles, at udvalget afventer Amtets behandling af sagen 
den 11.02.97, før der tages stilling til lokalplanforslaget.

TU har behandlet sagen den 30,01,97, nr. 24.
Indstillingen tiltrådt.

Teknisk forvaltning den 17.03.97.
Sagen genoptages (Bilag).
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1. Internt notat fra teknisk forvaltning m.v.

2. Skrivelse dateret 09.03.97 fra Karsten Falkentoft.

3. Sagsoplæg til teknisk udvalg i Frederiksborg Amt, udvalgets 
møde den 18.02.97-

TU har behandlet sagen den 26.03.97, nr. 90.

Amtets skrivelse til Frederiksværk kommune dateret 18. marts 
1997 blev udleveret på mødet.

Det indstilles over for økonomiudvalget at stillingtagen til 
Lokalplanforslag 47 A afventer:

1. Afklaring af Amtets stilling til de indsigelser der er 
indkommet i forbindelse med "Regionplanforslag 1997".

2. Afklaring af det initiativ der er taget til en regional 
udnyttelse af de lossepladser der i Regionplan 1993 er udlagt 
som regionale lossepladser, (senest amtets skrivelse dateret
18.03.97 til Frederiksværk kommune).

BESLUTNING:

Jr. nr.:
Besvaret:
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Pkt.nr: 85
Journalnr.... : 02.00.01 B.lbnr. 25451

Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 6866 Fdm. init.

MATR. NR. 8 B, BAKKEGÅRDE, BAUTAHØJVEJ 39

Økonomi:

Sagsfremstilling:

For ejeren af ovennævnte ejendom SAS Pilot & Navigatør Pensions
fond, ansøger Mangor & Nagel, Frederikssund om tilladelse til at 
udføre en ny 95 m2 etage ovenpå den ekst. administrations- og 
køkkenfløj.

Den nye overetage indrettes med 2 kontorer, samt pauserum til 
personalet.

Ejendommen er omfattet af lokalplan nr. 37 der i § 5 omtaler 
følgende:

"Bygningerne må ikke opføres i mere end 2 etager uden udnyttet 
tagetage, bortset fra bygningens sydvestligste del og sydgavl, der 
i relation til de eksisterende terrænforhold vil få fritliggende 
underetage på et begrænset området".

Indstilling;

Må indgå i fremtidig lokalplanlægning.

TU har behandlet sagen den 26.03.97, nr. 84.

Udvalget indstillede overfor økonomiudvalg og byråd, at 
projektet er omfattet af Planlovens pligt i § 13 til 
udarbejdelse af lokalplan.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 86
Journalnr___  : 02.00.01 B.lbnr. 25450

Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 6865 Fdm. init.

MATR. NR. 8 B, BAKKEGÅRDE, BAUTAHØJVEJ 39

Økonomi:

Sagsfremstilling:

For SAS Pilot & Nabigatør Pensionsfond, fremsender Mangor & Nagel 
ansøgning om principiel tilladelse til en udvidelse af værelses - 
faciliteterne med 2 bygninger på ca. 700 m2 med ialt 26 værelser.

Endvidere ønskes tilkørselsforhold ændret, således at medarbejder 
tilgang og varekørsel foregår ad GI. Bautahøjvej.

Ejendommen er omfattet af lokalplan nr. 37.

Indstilling:

At der optages forhandlinger med ansøger omkring udarbejdelse af 
ny lokalplan.

TU har behandlet sagen den 26.03.97, nr. 83.

Udvalget indstiller overfor økonomiudvalg og byråd, at 
projektet er omfattet af Planlovens pligt i § 13 til 
udarbejdelse af lokalplan.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
07.04.97

Side
24

Journalnr.... : 15.00

Sagsbehandler : DK 

FORDELING AF MIDLER TIL

B.lbnr. 25304

Sagsid/lbnr. 6719 

ERHVERV OG TURISME

Pkt.nr: 8 7

Fdm. init.

Økonomi: 537.500,- kr.

Sagsfremstilling: 

Budget for 1997

Tilskud til 
(8700 indb.

Team Horns Herred 
x 31.74)

kr. 276.000,-

Tilskud til 
2.00 kr. pr

Nord Tour Fond 
. indb.

kr. 19.000, -

Restbudget til anden fordeling

Anvendelse a.f turistmidler for 1997: 

Kataloger

kr. 534.500,-

kr. 239.500,-

Frederikssund Avis udgiver i samarbede 
med team HHF Jægerspris kommunes annonce.

1. Lokalturist Guide kr. 5.000,-

Blå Flag arrangement

Diverse kr. 1.000, -
Strandrensning kr. 5.000, -
Flaget kr. 4.500, -
2. Sommerarrangement kr. 6.000. -

Resterende beløb kr. 218.000,-

Fællesforvaltningen den 8. januar 1997.

Udvalget bedes godkende pkt. 1 og 2.

Ang. pkt. 1. Turistchefen er "lovet" beløbet med den bemærkning, 
at det er sidste år dette tilskud ydes, ud over Teamets tilskud.

Ang. pkt. 2. Udvalget bedes tage stilling til om Blå Flag Aktivi
teten skal gennemføres i 1997, med de deraf følgende udgifter.

Erhverv- og beskæftigelsesudvalget har behandlet sagen den 
16.01.97. nr, 2.

Det indstilles til økonomiudvalget at pkt. 1 og 2 godkendes.

Der indhentes forslag til brug af rest kr. 218.000,- til næste 
møde.
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Arbejdsmarkedsafdelingen den 20,02,97,

Fra sidste års bevilling er der følgende "hængepartier":

Forbedring af skiltningen i kommunen, samt bedre skiltning 
omkring vandrehjemmet når man kommer fra den sydlige del af 
kommunen.

Opsætning af oversigts tavler for Jægerspris kommune.

Nye tiltag for 1997:

Ad. 1. Fra Jægerspris Erhvervsforening er der fremsendt forslag 
se bilag.

Ad. 2. At der afsættes et beløb på ca. 20.000,- kr. til indkøb af 
cykler til brug for udlejning. Endvidere bør de eksisterende 
cykler have nye dæk gerne af en kvalitet som ikke punkterer så 
let.
Cyklerne skal udlejes fra Lundehuset, Rejsestalden, samt evt. 
Kignæs Mole.
Der kan være problemer med at opstalde cykler ved Rejsestalden 
idet der mangler mulighed for "garage eller cykelskur". Kunne 
evt. løses ved indkøb af 1 container.
Et andet tiltag kunne være at forsøge at få mere gang i møllen 
samt arealerne omkring denne. Her tænkes på om det var muligt, 
som et led i aktiveringen, at åbne møllen på andre dage end de nu 
gældende (hver lørdag fra 15 - 17 i skolesommerferien). Der kunne 
måske på sigt tænkes på salg og udskænkning af kaffe og brød bagt 
af mel malet på møllen, salg af lokalt fabrikeret håndværk 
f .eks. ler, syning eet.

Turistchef Alice Breindal Sørensen deltager i mødet under dette 
punkt.

Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget har behandlet sagen den 
27.02.97, nr. 10.

Ad. l. En arbejdsgruppe bestående af Bente Dall, Annett Bunch,
Ole Find Jensen og Svend Erik Isaksson udarbejder 
forslag.

Ad. 2. Der arbejdes videre med at Møllen forsøges sat i drift 
hver lørdag i sommerferien, aktiviteter,- og budget.

Ad. 2. Det undersøges til næste møde hvilke prisniveau for 
indkøb der er på cykler, endvidere undersøges det om 
muligheden for at opstille 1 container ved 
Rejsestalden.

Priser på skiltning undersøges til næste møde.

Administrationen den 19.03.97.

Ad. l. Erhvervskoordinator (se bilag)

Ad. 2. Turistcykler, cykelskur (se bilag)

Ad. 3. Mølleaktiviteter

Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget har behandlet sacren den
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26.03.97, nr. 15

Ad. 1. Formanden fremlagde det indkomne forslag.
Udvalget fremsender forslaget til økonomiudvalget med 
anbefaling.

Ad. 2. Omkring cyklerne kan udvalget godkende indkøb af 6
stk. , dog ønsker udvalget at man gør brug af en cykel
handler og ikke Superbrugsen.
Omkring indkøb af container ønsker udvalget at der 
tages højde for at denne også skal kunne rumme scene
udstyr .

Ad. 3. Udvalget indstiller at der bevilges yderligere 5.000,- 
kr. til etablering af sceneplateau med strøm m.m.

BESLUTNING:
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Pkt.nr: 0 0
Journalnr 00.15.00 B.lbnr. 25464

Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 6879 Fdm. init.

CHEFGRUPPENS ARBEJDSPLAN FOR 1997

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Chefgruppen fremsender chefgruppens arbejds- og handleplan for 
1997 til orientering for økonomiudvalget.
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til:
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ORIENTERING VEDR. AKTINDSIGT I PERSONALEMAPPER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Der har gennem de sidste par måneder været en del røre på baggrund 
af, at 3. personer har søgt - og fået aktindsigt i offentligt 
ansattes personalemapper.

Dette har betydet særdeles stærke rekationer fra personaleorgani
sationerne og enkelte personalegrupper i diverse offentlige for
valtninger .
Forskellige dagblade og analyseinstitutter har fulgt sagen op ved 
bl.a. at teste enkelte forvaltninger rundt omkring i landet. Re
sultatet har ikke været opløftende, idet der i enkelte tilfælde er 
udleveret oplysninger, som helt klart er beskyttede efter gældende 
lovgivning.

Det er min personlige opfattelse, at mange af de grelle tilfælde 
skyldes hastværk, sjusk eller manglende kendskab til de gældende 
regler på området. Det er min opfattelse, at vi på lovens grund - 
med den nødvendige indsats - vil kunne imødekomme eventuelle an
modninger om aktindsigt i personalemapper uden at udlevere "per
sonfølsomme" oplysninger.
Det skal samtidig oplyses, at personalemapperne i Jægerspris Kom
mune generelt er "tynde" og således ikke er fyldt med en mængde 
personlige oplysninger, hvor det vil kræve en stor administrativ 
indsats at sortere indholdet.

Kommunernes Landsforening har ved Administrativ information af
13.03.97 redegjort for de nærmere regler og dermed indirekte de 
forholdsregler, man bør tage til beskyttelse af de ansattes per
sonlige oplysninger - uden derved at bryde loven.

Det handler om, at vi tager os den tid, der er nødvendig for at 
gøre arbejdet godt. En anmodning om aktsindsigt skal normalt ef
terkommes senest efter 10 dag. Det er på 10. dagen et krav, at der 
tilgår den rekvirenten et brev, der samtidig giver de ønskede 
oplysninger eller giver oplysning om, hvornår oplysningerne kan 
forventes f .eks. med henvisning til arbejdets omfang o.l.

Jeg er ved at undersøge om det er lovligt at sende et anerkendel
sesbrev, hvor vi fortæller, hvornår oplysningerne vil tilgå samt, 
at der samtidig tilgår den pågældende medarbejder en kopi af det 
udleverede materiale og hvem der har bedt om det.

Indtil da kan jeg oplyse, at Løn og personalekontoret har fået 
KL"s Administrative information om aktindsigt i personalesager 
samt, at det er aftalt, at oplysninger ikke udleveres uden dobbelt 
kontrol.
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Bilag: KL's Administrative information om aktindsigt i personale
sager af 13.03.97.
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MEDDELELSER FRA:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c . Kommunaldirektør

BESLUTNING
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Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
mandag, den 07.04.97 , kl. 14.30, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 91 SALG AF CA. 700 M2 FRA MATR. NR. 3 Q, GERLEV
Pkt.nr. 92 ESROGÅRD
Pkt.nr. 93 SERVICEDEKLARATIONER
Pkt.nr. 94 LICITATION FOR KØRSEL FRA GENBRUGSPLADSEN 
Pkt.nr. 95 EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.
Pkt.nr. 96 MEDDELELSER FRA:


